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Մարտի շ յ ֊ ի ն Հայկական ՍՍՀ գիտություն-

ների ակադեմիայի նիստերի դահլիճում տեղի 

ունեցավ Հանրապետության գիտությունների 

ակադեմիայի ընդհանուր ժողովը։ 

ժողովը ներածական խոսքով բացեց Հայ-

կական ՍՍՀ գիտությունների ակադեմիայի 

պրեզիդենտ, ակադեմիկոս Վ» Հ. Համբարձում-

յանր։ Հաշվետու ժամանակաշրջանում, ասաց 

նա, ակադեմիայի գիտական կոլև կտիվների 

գործունեությունը նպատակամղված Է եղել հե-

տազոտությունների հ ետ ադա զարգացմանը, գի-

տա կան հաստատությունների նյութատեխնիկա-

կան բազայի, գիտության և արտադրության 

կապի ընդլայնմանը, ակադեմիայի կազմում 

գիտական նոր հիմնարկների, լաբորատորիա-

ների, կոնստրուկտորական բյուրոների ստեղծ-

մանը։ Ա ենսա գործ ելով կուսա կցութ յան шиш-

ջադրած խնդիրները, գիտական կոլեկտիվներն 

իրենց հիմնական ուշադրությունը բևեոել են 

հատկապես հիմնարար այն հետազոտությունների 

ուղղությամբ, որոնք անմիջականորեն նպաս-

տում են գիտատեխնիկական աոաջադիմությա — 

նը և հատկապես կարևոր են արդյունաբերու-

թյան առաջատար ճյուղերի զարգացման, ժո-

ղովրդական տնտեսության մեջ գիտ ական ար-

դյունքները արմատավորելու համարէ Գիտու-

թյունների ակադեմ իայի մի 2աՐՔ ստորաբա-

ժանումներում, նշեց ակադեմիկոս Վ. Հ. Համ-

բարձում յանր, որտեղ ամուր հիմքերի վրա են 

դրված աշխատանքները, առկա են շոշավւ ելի 

հաջողություններ, որոշակի ու ճշգրիտ են հե-

ռանկարային պլանն երր, որոնք նպատակա-

ուղդված են ժողովրդատնտեսական խոշոր խըն-

դիրների լուծ մանը է 

Գիտությունների ակադեմիայի պրեզիդենտն 

այնուհետև խոսեց հասարակական գիտություն-

ների գծով ձեռք բերված նվաճումներիէ գիտա-

կան համ ընթացի կառավարման, արտա դրու-

թյան հետ գիտության կապի, կադրերի պատ-

րաստման, հետազոտությունների որակի բարձ-

րացման հարցերի մասինւ Նա հույս հայտնեց, 

որ հանրապետության գիտության աշխատող-

ներն արժանի գործ երով կնշանավորեն Վ. Ր. 

Լենին ի ծննդյան 110-րդ տարեդարձի, Սովե-

տական Հայաստանի 60-ամյակի տարին։ 

Հայկական ՍՍՀ գիտությունների ա\կա դեմ իա-

յի 1979 թվականի գործունեության հիմնական 

արդյունքների մասին զեկուցումով հանդես ե՛-

կավ հանրապետության գիտությունների ակա-

դեմ իայի ակադեմիկոս քարտուղար, Հայկական 

ՍՍՀ գիտությունների ակադեմիայի թդթաԿԻ9 

անդամ Գ. Ա. Գալոյանը։ Նա նշեց, որ ա կա֊ 

դեմիայի հիմնարկները հաշվետու տարում նշա-

նակալի աշխատանք կատարեցին հետազոտու-

թյունների արդյունավետության ու որակի հե-

տագա բարձրացման ուղղությամբէ Հայկական 

ՍՍՀ գիտությունների ակադեմ իա յի ինստի-

տուտների, գիտական մյուս հիմնարկների կո-

լեկտիվները համախմբելով իրենց ջանքեր ը։. 

հաջողությամբ լուծ եցին ժողովրդական տնտե-

սության զանազան ճյուղերի համար առաջնա-

հերթ նշանակություն ունեցող, սկզբունքորեն 

նոր դիտ ա կան գաղափարների և տեխնիկա՛կան 

լուծումների մշակման հետ առնչվող մի շարք 

հիմնարար խնդիրներ։ Զգալի աշխատանք Է 

տարվել կադրերի պատրաստման, գիտական 

հիմնարկների կառուցվածքի բարելավման, ինչ-

պես նաև ժամանակակից սարքավորումներով 

դրանց ապահովման, նյութատեխնիկական բա-

զայի ամրապնդման բնա գա վառում է Րնչսլես և 

նախորդ տարիներին, ուշադրության կենտրո-

նում են գտնվել արտադրության հետ գիտու-

թյան կապի ամրապնդման, ժողովրդական 

տնտեսության մեջ գիտահետազոտական աշխա-

տանքների արդյունքների նե րդրման հ ա՛ր -

ցերրւ Գիտությունների ակադեմ իայի հիմնարկ՛ 

ները .սերտ գի տա կան համագործակցությամբ 

են աշխատել ՍՍՀՄ գիտությունների ակադե-

միայի և հանրապետական ակադեմիաների հա-

մապատասխան հիմնարկների հետ է Հաշվետու 

տարում ընդլայնվել և ամրապնդվել են գիտա-

կան համագործակցության ա յնպիսի ձևեր և 

մեթոդներ, ինչպիսիք են համատեղ գիտական 

սեմինարները, նստաշրջանները և կոնֆերանս-0 

ները, վարձի, գիտական հ ետազոտու թյունների 

դձով ձեռք բերված արդյունքների փոխանա-

կումըւ 

Նշանակալի աշխ ա տան ք Է կատարվել հան-

րապետությունում տարվող գի տ ա հ ե տ ազո տ ՛ս-

կան աշխատանքների զոորդինացման նպատա-
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կովէ Այս հարցին Էր նվիրված Հայկական ՍՍՀ 

գիտա՛կան հիմնարկների ու բուհերի րնական 

1ւ հասարակական գիտությունների բնագավա-

ռում գիտական գոբծունեության կո որդինա ցման 

խորհրդի 1-.ին նստաշրջանը, ոբը կայացավ 

1979 թվականի հոկտեմբերին։ 

Հայկական ՍՍՀ գիտությունների ակադե-

միայի գործունեության հիմնական արդյունք-

ների վերաբերյալ զեկուցման քննարկմանը 

մասնակցեցին հանրապետության գիտություն-

ների ակադեմիայի ակադեմիկոսներ Վ. Հ. Ղա~ 

ղարյանը և Մ• 9*. Մանվե/յանը։ 

Մա բտի 28-ին <гՎ. Ի. Լենին ը և Հայաստանըл 

թեմայով զեկուցեց ակադեմիկոս т, Բ. Ղարիբ-

ջււՒնյ ւսն ր է (ГՀետազոտություններ օ/իգոմեբնհբի 

քիմիայի քէն ա գավառում» զեկուցում ով հանդես 

եկավ Հայկական ՍՍՀ գիտությունների ակա-

դեմիայի թղթակից անդա մ Ս. Գ. Մացոյանը։ 

€Ս անրէական ինսեկտիցիդները, դրանց ներ-

կան և ապա գան» թեմայով զեկուցում կարդաց 

Հա յ կա՛կան ՍՍՀ գիտությունների ակադեմիայի 

թղթակից անդամ է. Գ» Աֆրիկյանըւ 

Տեղի ունեցավ Հայկական ՍՍՀ գիտություն-

ների ակադեմիայի պարգևների ա՛մենամյա 

ավանդական Հանձնում ւ Բեղմնավոր գիտակ սն 

գործունեության համար մեծարման գրեր շնորհ֊ 

վեցին Հայկական ՍՍՀ գիտությունների ակա-

դեմիայի ակադեմիկոսներ Ա. ւ* , Բարա յանին, 

Բ. Ն. Առաքելյանին, Մ. Գ. Ներսիս յանին։ 

Գիտության զարգացման գործում ներդրած 

մեծ ավանդի համար Վաստակագիր ստացան 

Հանրապետության գիտությունների ակադե՛-

միայի թղթակից անդամներ Է. Բ. Ադայանը, 

Հ, Գ, Բա կլ ա վաջյանը, Ա. Հ. Գաբբիելյանը, 

Ս. Գ, Մացոյանը, Գ* հ» Սաբգսյանը, Մ. Հ * 

Տեբ-Միքայհլյանը, գյուղատնտեսական գիտու-

թյունների դոկտոր Ռ. Մ. Ղալա լյան ը, պատ-

մական գիտությունների դոկտոր Վ. Բ, Բ արխ ու֊ 

դար յան ըւ 

1979 թվականի գիտահետազոտական հաշող 

գործունեության համար 32 գիտնականների 

հանձնվեցին գովեստագրեր։ 

Հայկական ՍՍՀ գիտությունների ակադեմիա-

յի տարեկան ժողովին մասնակցում Էին ընկ, 

ընկ. Բ. ծ . Սարկիսովը, Ֆ. Տ. Սաբգսյանը, 

Գ• I/. Անդբեևը, Կ, Լ. Դալլաք յան լէ, Լ. Ն. ներ-

սիս յանը, Յա• Л. Խաչիկյանը։ 

Ա. ԱԼԵՔՍԱՆՅԱՆ 


